
Szarvas és Vidéke2008. június 5. 3

Új nyitvatartási rend
Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a szarvasi He-

lyi Vidékfejlesztési Iroda nyitva tartási rendje június 1-jétől 
megváltozik.
Az új nyitva tartási rend az alábbiak szerint alakul:

Hétfő:8.00-12.00 és 13.00-16.00
Csütörtök:8.00-12.00 és 13.00-16.00
Péntek: 8.00-12.00

Irodánk felkeresésekor kérjük a fentiek fi gyelembe vételét!

„Jöjjetek énhozzám 
mindnyájan, …” (Mt. 11,28)

Gondolatok a „Trianon 88 éves lett” – kapcsán
Állok az emlékművel szemben. Nézem a gyerekek megha-

tó műsorát, hallgatom a dalt, az igaz beszédet és az imát. Az 
emlékhely rendezett, a tölgyek nőnek. Szélcsend van. A ma-
lomban nem őrölnek – a vitorla áll. Emlékezetemben vissza-
pergetem az időt. Minden csinnadratta nélkül rendberaktuk 
az országközepet, jöhetnek az emberek emlékezni – ide is – a 
hely méltó, az üzenet változatlan. Játszom a gondolattal: ha 
most szólnom kellene, mit mondanék? Azt, hogy napjainkban 
éli második Trianonját hazám. Csak most már határon belül 
megy a nemzetcsonkítás – és mi csináljuk, saját kezűleg. Bo-
csánat. Nem mi: Ők! (Rendszerváltás előtt, szűk családi kör-
ben halkan úgy mondtuk: ezek.)

Mert ezek mondták 2004-ben a kettős állampolgárságról 
szóló népszavazáskor, hogy ne adjunk a székelyeknek magyar 
útlevelet, mert idejönnek és elveszik a kenyerünket. Akkor ez 
a hazugság annyira felháborított (mint Erdélybe gyakran járó, 
a gyepün túl élőket jól ismerő embert), hogy a szavazás előt-
ti héten írtam egy cikket a Szarvas és Vidékébe, a négy igen 
mellett agitálva – és mintegy előrevetítve azt az abszurd jö-
vőképet: nehogy mi menjünk nemsokára Romániába kenye-
ret keresni.

És a jóslatból valóság lett: a tőke átszáguldott rajtunk, és 
befektetett a határokon túl. (Legutóbbi, egy hónappal ezelőt-
ti partiumi utunkon Nagyvárad körül annyi zöldmezős beru-
házást láttunk, amennyi nálunk talán összesen az országban 
sincs. Dacia már szinte nincs, az utak jók.) És ahol beruházás 
van, ott munkahely van, ahol munkahely van, ott kenyér.

Aki nem hiszi, olvassa el a Békés Megyei Hírlap május 9-
iki, pénteki számának mellékletét. A címekben és az írásokban 
tallózva egyebek közt ezeket olvashatjuk: „Kapaszkodhatunk 
a keleti szomszédba”, vagy: „A romániai fellendülést meglo-
vagolva lehet esélyük a Békés megyei vállalkozóknak”, továb-
bá: „Egyre több Békés megyei vállal munkát Arad megyében, 
s egyre több a cég, amely az itthoni nehézségek elől a határon 
túlra menekül. A növekvő jogbiztonság és a kedvező adózási 
feltételek miatt a külföldi tőke is Romániát választotta.”. Jól 
látják: „A munkanélküliség odaát két százalékra tehető, míg 
nálunk 10 százalék körül mozog.”.

Északi szomszédunk, Szlovákia, az Euro bevezetésének ka-
pujában van. Magyar cégek települnek át a jobb adózás miatt. 
Egyre több a magyar tulajdonú, de szlovák rendszámú autó. 
Soroljam tovább? Amúgy is a legfelső szintről lettünk kiza-
varva Szlovákiába!

Ezek után már senki nem mondhatja, hogy véletlen a Pün-
kösd utáni második vasárnapra kiírt ige: Jöjjetek énhozzám 
mindnyájan.

Énhozzám: a Mária kegyeibe ajánlott országba. Van még 
hova jönni?! Van még hova menni?! „Áldjon, vagy verjen sors 
keze…” Na, de ennyire? Ébresztő!

Demeter László, a Történelmi Emlékút Alapítvány 
kuratóriumának tagja

Szarvas Város Közoktatá-
si intézménye munkaerő gaz-
dálkodásának áttekintése előtt 
számba vette a képviselő-tes-
tület milyen kép alakult ki az 
önkormányzat által fenntartott 
tagintézményekben az óvodai 
és általános iskolai beiratkozás, 
illetve a középiskolai felvéte-
lik után. A testület május 22-
iki ülésére dr. Pusztai Andrea 
intézmény-felügyeleti referens 
foglalta össze az aktuális hely-
zetet, mely után a testület meg-
hozta a szükséges döntéseket.

A Fő téri iskolába 31 gyere-
ket írattak be a szülők, a testület 
úgy határozott, ezzel a létszám-
mal egy első osztály indulhat 
szeptembertől az új tanévben.

A napközis és tanulócsopor-
tok számáról az igények isme-
retében majd szeptemberben 

születik döntés. Az ötödik és 
hatodik évfolyamon is megadja 
a lehetőséget az önkormányzat 
a kéttanítós modell alkalmazá-
sára úgy, hogy az intézmény a 
rendelkezésére álló órakeretből 
biztosítja a szükséges többlet-
órákat, így ez a város költség-
vetésében nem okoz változást.

A középiskolai felvételik 
eredményeként ismét indul egy 
nyolcévfolyamos gimnáziu-
mi osztály, két négyévfolyamos 
gimnáziumi osztály, három szak-
középiskolai és három szakisko-
lai osztály. Összesen 75, húsz ál-
talános iskolai és 55 középiskolai 
osztályban kezdik meg Szavas 
Város Közoktatási Intézmény-
ben a tanulást a 2008/09-es tan-
évben. Az intézmény három te-
lephelyén hét óvodai csoport in-
dul szeptembertől.

Helyzetkép beiratkozás 
és felvételik után

A képviselő-testület döntése 
értelmében Szarvas idén ismét 
csatlakozik szeptember 16 és 22 
között az Európai Mobilitási Hét 
rendezvényeihez, melynek jel-
mondata: Tiszta levegőt minden-
kinek! A jelmondattal kapcsola-
tos városi rendezvények lebonyo-
lítására a képviselők maximum 
200 ezer forintos keretet szavaz-
tak meg a város költségvetéséből.

Nonprofi t Kft.
Nonprofi t korlátolt felelősségű 

társasággá alakult a Leader prog-
ram keretében létrejött Körösök 
Völgye Akciócsoport, mely elő-
zetesen elismert vidékfejlesztési 
helyi közösség. A képviselő-tes-
tület döntése értelmében Szarvas 
is tagja lesz a kft-nek 10 ezer fo-
rint üzletrésszel.

Kevesebbel több
Bár 2007-ben nőtt a város köz-

világításának költsége az előző 
évihez képest, mégis elmondha-
tó, hogy megtakarítottunk egy 
év alatt 4 millió 612 ezer forintot 
a 2003-ban végrehajtott rekonst-
rukciónak köszönhetően. Ez de-
rült ki abból a közvilágítási mér-
legből, melyet Kécskei Imre ener-
getikus készített el a képviselő-
testület május 22-iki ülésére. Az 
általános közvilágítás tavaly 35 
millió 684 ezer forintjába került 
a városnak. Ezt a tételt 1 millió 
951 ezer forinttal növeli az ön-
kormányzati tulajdonú közvilágí-
tás – szobrok, műemlékek, egyes 
játszóterek kivilágításának – költ-

sége. Az összeg mintegy másfél 
millió forinttal több, mint tavaly, 
ám az energetikus kiszámolta, 
mennyibe kerülne nekünk mind-
ez, ha öt éve nem végzik el a köz-
világítás korszerűsítését. A két 
szám különbsége adja a 4 millió 
612 ezer forintot, melyet nem kell 
megfi zetnie a városnak.

Horgász-tó lesz a Kacsa-tó
A terület karbantartását vál-

lalva a Körös-szögi Kht. kérte 
az önkormányzattól a Kacsa-tó 
hasznosításának lehetőségét. A 
képviselők legutóbbi ülésükön 
arról döntöttek, hogy évi brut-
tó 50 ezer forint díj fejében bér-
be adja a tavat a Kht-nak, mely 
azt a Kákafoki és a Sporthorgász 
Egyesületekkel közösen horgász-
tóként kívánja hasznosítani. A tó 
alkalmat nyújt majd a verseny-
zők edzéseihez, horgászverse-
nyek lebonyolítására, a partja pe-
dig gasztronómiai rendezvények 
színhelyéül szolgálhat. A szerző-
dés tíz évre szól, a bérleti díj az 
infl ációval arányosan növekszik.

Döntésekről dióhéjban


